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1. Godkendelse af dagsorden og opfølgning på referat  

UN godkendte dagsorden til dagens møde, der var ingen opfølgning på referat fra 

mødet 23. maj 2024. 

 

2. De studerendes punkt  

De studerende orienterede om at det har skabt lidt forvirring at den endelige 

eksamensplan for et hold på Digital Design blev forsinket. Der var i den forbindelse 

også tvivl om, hvor de skulle henvende sig. SGM oplyste, hvor de studerende kan 

henvende sig ift. spørgsmål omkring eksamensplanerne og fortalte at 

implementeringen af det nye eksamenssystem Wiseflow desværre har givet nogle 

forsinkelser og længere svartid. Morten Breinbjerg (MB) og Sara Badstue Larsen 

(SBL), vil desuden bringe det med videre ifbm. semesterkoordineringsmøder.  

 

3. UN behandler resultaterne fra undervisningsmiljøvurderingerne 

(beslutningspunkt) 

Baggrund 

Hvert 3. år udfører Aarhus Universitet en Undervisningsmiljøvurdering (UMV) for 

fuldtidsstuderende, og blev sidst behandlet i efteråret 2021. Grundlaget for UMV er et 

udvalg af resultater fra den senest afholdte nationale studenterundersøgelse. 

Undervisningsmiljøvurderingen er en vurdering af universitetets fysiske, psykiske og 

æstetiske miljø, hvor man inddrager de studerendes opfattelse af undervisningsmiljøet 

for at sikre et godt undervisningsmiljø, der er sundheds- og sikkerhedsmæssigt 

forsvarligt.  

Mødedato: d. 13. juni 2024 kl. 10.30-12.15  

Mødested: Wiener-bygningen, lokale 30 

Mødeemne: Uddannelsesnævnsmøde Digital design og Informationsvidenskab 

 
Deltagere:  
VIP-medlemmer: Morten Breinbjerg (afdelingsleder og UN-forperson), Eva Eriksson 
(SN-repræsentant) og Jonas Frich Pedersen. 

 

Studentermedlemmer: Jakob Kleofas Adolph, Kristian Nielsen Lippert, Freja Molme 

(SN-repræsentant og studievejleder), Marius Storm Elmose og Lisa Birungi Andersen 

og Kasper Hansen Daabeck 

 

Observatører: Sara Badstue Larsen (afdelingskonsulent) og Sine Gyde Meler (SNUK, 

ref). 

 

Fraværende: Lone Koefoed Hansen og Laura Houkjær Rolighed 
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Udarbejdelse af handleplan  

Uddannelsesnævnet har til opgave at give input til og godkende afdelingsleders oplæg 

til mulige aktiviteter i handleplanen. I handleplanen er det muligt at igangsætte 

aktiviteter inden for emnerne: psykisk, fysisk og æstetisk miljø, hvor 

uddannelsesnævnet finder det relevant. Afdelingsleder følger herefter løbende op på 

aktiviteter i handleplanen, som det aftales i samarbejde med uddannelsesnævnet. 

Opfølgning foregår i næstkommende forår i forbindelse med årlige statusmøde i 

april/maj/juni.  

 

SBL gennemgik nogle af de generelle tværgående tematikker i 

undervisningsmiljøvurderingerne:  

- Overordnet så ligger tallene sig op af gennemsnittet på de øvrige Arts 

uddannelser. 

- Der er et generelt godt studiemiljø på afdelingens uddannelser bl.a. fremgår 

det at studerende hjælper og støtter hinanden, der er en høj grad af 

samarbejde ifbm. opgaveløsning (særligt på Informationsvidenskab). 

- Studerende oplever at formidling fra underviserne er god.  

- Noget af det der skal ses nærmere på, er bl.a. at nogle studerende oplever 

ensomhed og at nogle studerende oplever at de ikke modtager nok feedback. 

- Ift. det fysiske studiemiljø er der også noget ift. både det æstetiske, indeklima 

mm. 

- De studerende ønsker generelt mere feedback på deres løbende 

opgaver/arbejde. 

 

SBL fortalte at der er udsendt udkast til handleplaner, som der er ønske om, at UN 

giver input til. MB gennemgik derefter det konkrete datamateriale for BA 

Informationsvidenskab og sammenlignede med de øvrige uddannelser på afdelingen. 

UN drøftede derefter resultaterne og havde følgende kommentarer: 

- Digital Design studerende genkender, at der er behov for at styrke det sociale 

sammenhold på uddannelsen yderligere. Studerende gav udtryk for at mange 

skift af studiegrupper i løbet af 1. semester kan opleves som overvældende og 

giver ikke tid til at skabe en relation med ens medstuderende. 

- Der er meget gruppearbejde på uddannelserne på afdelingen og hvis 

grupperne ikke fungerer, betyder det meget for, hvordan studerende oplever 

deres studiemiljø.  

- Studerende som ikke deltager i fredagsbarer og lignende aktiviteter kan opleve 

at det er svært at komme ind i fællesskaber på studiet. Det blev i forlængelse 

heraf drøftet, om der kan planlægges nogle aktiviteter efter studiestarten og 

hytteturen for at styrke det sociale fællesskab endnu mere. 

- Studievejledningen faciliterede en god workshop omkring studiegrupper, men 

timingen var ikke så god, da der lige var dannet nye studiegrupper. 
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- UN drøftede hvordan mentorerne kan bidrage til at styrke studiemiljøet i 

højere grad. 

- UN drøftede hvordan oplevelsen af stress og forventningspresset ift. 

studerendes egen præstation kan mindskes, det blev drøftet at mere feedback 

kan være en løsning, men også kan skabe et yderlige pres.   

 

SBL opsummerede nogle af forslagene til handlinger: 

- Der skal være fokus på studiegrupper:  færre skift på 1. semester og en klar 

plan for gruppedannelse og facilitering heraf. 

- Fokus på aktiviteter efter studiestart og hvilke aktiviteter der er i 

studiestarten, som kan inkludere flest muligt studerende.  

- Ift. feedback kan det gøres mere tydeligt, hvad studerende kan forvente ift. 

hvilken type og mængde af feedback – særligt skal det være tydeligt, at der er 

forskel på den feedback, der gives på universitetet og den de er vant til fra 

gymnasiet.   

- Kortlægning af feedback på uddannelserne, for at blive klogere på, hvad der 

gøres specifikt blandt undervisere.  

 

Næste skridt:  

- Uddannelsesnævnet godkender UMV-handleplaner for afdelingens 

uddannelser på UN-mødet i august. Afdelingsleder indstiller handleplaner til 

drøftelse i studienævnet og efterfølgende godkendelse hos studieleder og 

prodekan.  

- Handleplanerne drøftes i studienævnet med fokus på at dele eksempler på god 

praksis og idéer til indsatser på tværs af uddannelser.  

- Handleplanerne godkendes af studieleder og prodekan og offentliggøres på 

studieportalen.  

- Sideløbende med undervisningsmiljøvurderingen drøfter fakultetsledelsen og 

institutter proces for håndtering af konkrete sager om mobning, chikane og 

diskrimination mellem medarbejder og studerende.  

 

4. Årlig status (drøftelse og beslutning) 

UN havde på april og juni møderne behandlet hhv. data og udkast til handleplaner for 

2024. På dette møde skulle UN godkende de endelige handleplaner.  

 

Beslutning:  

UN godkendte handplanerne 2024 for BA og KA Digital Design og BA og KA 

Informationsvidenskab til indstilling til SNs behandling, med de ændringsforslag og 

kommentarer, der kom på sidste møde og med kommentaren om at handlinger fra 

drøftelserne omkring UMV tilføjes til handleplanen.  

 

Næste skridt:  
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Afdelingsleder sender handleplaner for 2024 til studienævnets sekretær senest d. 19. 

juni. De af UN indstillede handleplaner behandles i SN i juni Studieleder godkender 

inden 1. september handleplanerne for årlig status og deler viden med prodekan for 

uddannelse.  

 

5. Mødeplanlægning august 2024 (beslutningspunkt)  

 

Beslutning:  

UN besluttede følgende mødedato: d. 27. august kl. 9-10.30 og besluttede at 

mødeplanen for efteråret 2024 fastlægges endeligt på mødet i august. 

 

 

6. Meddelelser/Nyt fra 

6.1 Meddelelser / nyt fra afdelingsleder/fagene 

- Der er afholdt Cand-It i bakspejlet på afdelingen.   

- Studerende i UN inviteres af Arts Bygningsservice til at drøfte muligheder for 

optimeringen af det lokalerne.   

6.2 Meddelelser / nyt fra UN-forperson, UN-næstforperson og SN-repræsentanter 

- Intet nyt. 

6.3 Meddelelser / nyt fra studievejledere 

- Der kommer til at være en del rokering af studievejleder og nye ansættelser i 

studievejledningen, derudover er der relativt stille ift. henvendelser.   

6.4 Meddelelser / nyt fra Arts studier 

Nyhedsbrevet findes online på underviserportalen. 

 

7. Forslag til kommende møder  

7.1 Forslag til kommende UN-møder 

7.2 Forslag til punkter, som skal foreslås til behandling i SN 

MB opfordrede UN medlemmerne til at sende evt. forslag til næstforperson eller MB. 

 

8. Evt. 

Intet til punktet. 

https://medarbejdere.au.dk/fakulteter/ar/til-undervisere-paa-arts/nyhedsbrev-fra-arts-studier/

